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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az interpelláció címe: "Megemeli-e a kormány július elsejétől a minimálbért, és tervezi-e a 
korábban bejelentettnél nagyobb mértékben megemelni a nyugdíjakat annak érdekében, 
hogy a meredeken növekvő megélhetési költségeket kövessék a nyugdíjasok és munkavállalók 
bevételei?" 

Tisztelt Varga Mihály, Tisztelt Pénzügyminiszter úr!

Nyolcéves csúcsára jutott az infláció áprilisban, elérte az 5,1%-ot. Hogy néhány példát mondjak: az
étolaj ára 22,8, a rizsé 7,7, a liszté 7,4, a száraztésztáé 6,8, a kenyéré 5,2 százalékkal emelkedett.

Mennyivel emelkedett ezzel szemben idén a nyugdíj? 3 százalékkal. A kormány bejelentette, hogy
júniustól  hozzácsap ehhez  0,6 százalékot.  Ez  átlagosan 890 Ft  emelést  fog jelenteni  havonta  a
nyugdíjasoknak. Egészen elképesztő, hogy képesek voltak egy ilyen arcátlanul alacsony úgymond
emelést  bejelenteni.  Most,  hogy még inkább mindenki számára nyilvánvalóvá vált  a legfrissebb
inflációs adat tükrében, hogy ez a mikroszkopikus emelés köszönő viszonyban sincs a megélhetési
költségek valós emelkedési ütemével, a kormánynak is szembe kellene néznie azzal a ténnyel, hogy
méltatlanul alacsony emelést jelentett be, és azt korrigálnia kellene.

Vessünk egy pillantást arra is, hogy mennyivel emelkedett idén a minimálbér? Négy százalékkal. Az
év elején a kormány, valamint a munkáltatók és a munkavállalók képviselői arról állapodtak meg,
hogy amennyiben a szociális hozzájárulási adó kulcsa év közepén két százalékponttal mérséklődik,
akkor a februárban négy százalékkal megemelt minimálbér és garantált bérminimum további egy
százalékponttal  megemelkedik.  Azóta  viszont  a  kormány által  beterjesztett  törvényjavaslatokból
kiderült, hogy a kormány ugyan két százalékponttal csökkenti a béreket terhelő adókat, viszont ezt
úgy  teszi  meg,  hogy  csak  fél  százalékponttal  csökkenti  a  szociális  hozzájárulási  adót,  és
megszünteti a másfél százalékos szakképzési hozzájárulást. A kormány a mai napig nem árulta el,



hogy ezzel meg kívánta kerülni a megállapodásban foglaltakat,  és elmarad ezért  az év közbeni
minimálbér (és garantált  bérminimum) emelés – vagy arra mégis sor fog kerülni.  Megjegyzem,
nagy  gazemberség  lenne,  ha  a  kormány  egy  jogtechnikai  megoldással  bújna  ki  a  vállalt
kötelezettsége alól,  bár ezzel aligha lepne meg sokakat.  Nagyon fontos lenne e kérdést tisztába
tenni, hiszen nagyon sok dolgozót érint és számos munkanélkülit. Hiszen az álláskeresési járadék
felső határa a minimálbér összege, így az fontos a munkanélküliek szempontjából is. Sajnos nem
mindegyikükéből, mert azt azért ne feledjük, hogy a regisztrált munkanélkülieknek csak mintegy a
negyede  jogosult  álláskeresési  járadékra.  Az  Orbán  kormány drákói,  mondjuk  ki,  kegyetlen  és
embertelen szabályozása következtében Magyarországon a válság legmélyebb szakaszaiban is az
álláskeresési járadék maximális időtartama 90 nap volt, a legrövidebb egész Európában.

Ha a Fidesz cserben is hagyta a nyugdíjasokat és a munkavállalókat, vajon legalább a szívén viseli-e
a kismamák sorsát? Mennyit emelkedett idén a gyes, a családi pótlék? Pontosan nulla százalékkal,
ahogy minden évben, amióta csak Fidesz-kormányzás van, immár tizenegyedik éve. A Fidesz sajnos
célzatosan és kegyetlenül elinflálja a szociális ellátások értékét.

Bárhová  is  nézünk,  mindenhol  annak  a  bizonyítékát  látjuk,  hogy  az  Orbán-kormányt  teljesen
hidegen hagyja az emberek megélhetése, sorsa, boldogulása.

A  kérdésem  tehát  az,  hogy  az  Orbán  kormány  megemeli-e  évközben  a  minimálbért  és  a
bérminimumot, a friss inflációs adatok ismeretében elszánja-e magát a már bejelentettnél magasabb
nyugdíjemelésre, illetve, hogy a kormány tervez-e bármi érdemit tenni annak érdekében, hogy az
elszabaduló inflációhoz végre az emberek bevételei is felzárkózzanak?

Tisztelettel várom válaszát!
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